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Droższe śmieci

\\\ PRUSZKÓW, RASZYN 

Wzrosła stawka za odbiór odpadów komunalnych  
w Pruszkowie. Za segregowane mieszkańcy zapłacą 35 zł,  
zaś za niesegregowane 70 zł.    

Zmiana przepisów obliguje mieszkańców do segregacji
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Rewitalizacji nie będzie 
\\\ PODKOWA LEŚNA 

Koniec potyczki o przebudowę 
Alei Lipowej w Podkowie 
Leśnej. Magistrat zrezygnował  
z realizacji projektu i odstąpił 
od umowy z wykonawcą.           

O sporze wokół zabytkowej alei pisa-
liśmy już w marcu. Władze miasta 

planowały poddać drogę rewitalizacji, 
częściowo pokrywając ją granitowymi 
płytami i nawierzchnią mineralną. Pla-
ny nie spodobały się części mieszkań-
ców, którzy zawiązali akcję społeczną 
„Wspólnie dla Lipowej” i przygotowali 
petycję wyrażającą sprzeciw wobec 
planów magistratu. Argumentowali, 
że projekt powstał bez konsultacji spo-
łecznych i wskazywali, że przebudowa 
może zrujnować historyczny charakter 
drogi i doprowadzić do zniszczenia ros-
nących przy niej drzew. Burmistrz Pod-

kowy Artur tusiński odrzucił podno-
szone w petycji argumenty tłumacząc, 
że projekt powstał w porozumieniu 
ze specjalistami z SGGW i Politechniki 
Warszawskiej. W odpowiedzi aktywi-
ści skierowali do Mazowieckiego Wo-

jewódzkiego Konserwatora Zabytków 
wniosek o wszczęcie postępowania 
wyjaśniającego. MWKZ przychylił się 
do wniosku i projekt rewitalizacji został 
zawieszony. 

Władzom miasta nie udało się dojść do porozumienia z przeciwnikami projektu 
rewitalizacji
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\\\ REGION 

Koleje Mazowieckie planują 
wymianę sieci trakcyjnej na 
odcinku linii 447. Pociągi 
nie będą zatrzymywać się 
na niektórych stacjach. 
Wprowadzone także zostanie 
wzajemne honorowanie biletów 
KM i ZtM.         

W ymiana trakcji ma potrwać od 
14 czerwca do 26 lipca i objąć 

odcinek Warszawa Zachodnia – War-
szawa Włochy. 

Będą utrudnienia na kolei

Utrudnienia potrwają od połowy czerwca prawie do końca lipca 
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\\\ PIASTÓW 

Mieszkańcy Piastowa mogą 
korzystać z nowego połączenia 
autobusowego. Linia C 
umożliwi dotarcie do ożarowa 
Mazowieckiego i Starych Babic.          

K omunikacja publiczna odgrywa 
istotną rolę dla lokalnej społecz-

ności. Mieszkańcy chcą mieć odpowied-
nią ilość połączeń, aby dotrzeć do pracy, 
urzędów czy innych instytucji. Miesz-
kańcy Piastowa bez problemu mogą 

dojechać do Warszawy dzięki pociągom 
SKM i Kolei Mazowieckich, a także li-
niom 716 i 717. dostępny jest również 
autobus P1 zapewniający poruszanie 
się po mieście. Ponadto, chcący dostać 
się do Pruszkowa mają do dyspozycji 
linię 3.

na transportowej mapie Piastowa 
pojawiło się nowe połączenie. Miesz-

kańcy mogą korzystać z linii C, dzięki 
której dotrą do ożarowa Mazowieckie-
go i Starych Babic. Autobus został uru-
chomiony na podstawie porozumienia 
zainteresowanych samorządów. trasa 
linii C prezentuje się następująco: Stare 
Babice – Zielonki – Brosze – Jawczyce 
– Piastów. Początkowy/końcowy przy-
stanek znajduje się na terenie parkingu 
tesco. W Piastowie autobus jeździ uli-
cami: Lisa-Kuli, Al. Marszałka J. Piłsud-
skiego, Al. Wojska Polskiego i Al. tysiąc-
lecia. W ciągu dnia realizuje łącznie 20 

kursów. Pierwszy z Babic o 5.00, zaś z 
Piastowa o 6.00. ostatni odpowiednio 
o 22.35 i 23.05.

Co istotne, dla mieszkańców prze-
jazd linią C w Piastowie jest bezpłatny. 
– Poza granicami naszego miasta w au-
tobusach linii C honorowane są krótko 
i długoterminowe bilety ZtM Warsza-
wa. Bilety jednorazowe oraz bilety mie-
sięczne (tylko na tę linię) emitowane są 
przez przewoźnika – informuje urząd 
Miejski w Piastowie.

Artur Szpuda

Nowa linia autobusowa

Linia C łączy Piastów, Ożarów i Stare Babice
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dla mieszkańców 
przejazd linią C  

w Piastowie  
jest bezpłatny

\\\ PIASTÓW 

8 czerwca został otwarty 
Punkt Selektywnej Zbiórki 
odpadów Komunalnych przy 
ul. Poniatowskiego w Piastowie. 
Koszt inwestycji to blisko  
2,2 miliona złotych.          

C zęsto mamy problem z odpada-
mi wielkogabarytowymi. Kłopot  

pojawia się, kiedy chcemy wyrzucić  
stary sprzęt elektryczny, zużyte opo-
ny, meble czy chemikalia. W takim 

wypadku najlepiej skorzystać z Punk-
ty Selektywnej Zbiórki odpadów Ko- 
munalnych. 8 czerwca otwarty został 
PSZoK przy ulicy Poniatowskiego w 
Piastowie.

Koszt inwestycji to blisko 2,2 mln 
zł, z czego ponad 1,8 mln zł pochodzi 
z dofinansowania. Zadanie miało istot-
ne znaczenie dla rozwoju świadomości 
ekologicznej oraz troski o środowisko 
naturalne. Mieszkańcy Piastowa mogą 
dostarczyć do punktu zbiórki odpady, 
które trafią do recyklingu i zostaną po-
nownie wykorzystane.

PSZoK przy ul. Poniatowskiego jest 
otwarty przez cały tydzień. W ponie-
działki od 15.00 do 18.00, we wtorki, 
czwartki i piątki 8.00-12.00. Z kolei w 
środy – 14.00-18.00, a w soboty – 12.00-
16.00. Mieszkańcy Piastowa mogą bez-
płatnie oddawać odpady. PSZoK przyj-
muje m.in. papier i tekturę, tworzywa 
sztuczne, metale, szkoło, bioodpady, 
przeterminowane leki, zużyty sprzęt 

elektryczny i elektroniczny, meble i in-
ne odpady wielkogabarytowe czy też 
zużyte opony i tekstylia. do punktu nie 
oddamy zaś materiałów zawierających 
azbest, części samochodowych, śmieci 
nieoznaczonych i pochodzących z dzia-
łalności gospodarczej.

należy wspomnieć, że powstanie 
PSZoK poprzedziła modernizacja ul. 
Poniatowskiego. Latem ubiegłego roku 
nastąpił finał prac, które polegały na 
wykonaniu nowej nawierzchni, chod-
ników, wjazdów do posesji i kanału 
deszczowego.

Artur Szpuda

PSZOK już otwarty

Powstanie PSZOK poprzedziła modernizacja ul. Poniatowskiego
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jest otwarty przez  

cały tydzień

\\\ REGION 

Warszawska Kolej dojazdowa 
zainstalowała w niektórych 
pociągach mobilne automaty 
biletowe, w których zapłacimy 
kartą. Jednocześnie  
z przystanków kolejki znikną 
stacjonarne biletomaty.          

W raz z początkiem czerwca ruszył 
pilotażowy program płatności 

kartą za bilety kupione w pociągu. W 
14 składach zainstalowano automaty, 
w których kupimy wszystkie bilety do-
stępne w ofercie WKd. Płatności może-
my dokonać wyłącznie bezgotówkowo.

– W tym trudnym czasie epidemii 
wywołanej CoVId-19, Warszawska Ko-
lej dojazdowa w odpowiedzi na oczeki-
wania pasażerów, wprowadza mobilne 

biletomaty bezgotówkowe. naszym 
celem jest dodatkowe zwiększanie 
bezpieczeństwa podróży w pociągach 
WKd. Płatność kartą za bilety zakupio-
ne w biletomatach zainstalowanych w 
pociągach WKd gwarantuje bezpiecz-
niejszą i bardziej higieniczną możliwość 
płatności za transakcję niż tradycyjna 
płatność gotówkową – tłumaczy decyzję 
o wdrożeniu nowego systemu spółka 
WKd Sp. z o.o. test systemu ma potrwać 
trzy miesiące.

tymczasem z przystanków kolejki 
znikną biletomaty stacjonarne. dobie-
gła bowiem końca umowa z dotychcza-
sowym operatorem systemu, czyli Men-
nicą Polską. na przełomie roku WKd 
przeprowadziła przetarg na obsługę 
systemu, a wyłoniona w nim firma ASEC 
miała zainstalować nowe urządzenia 
do końca czerwca. Wymiana systemu 
miała odbyć się płynnie, jednak pan-
demia pokrzyżowała plany przewoźni-
ka. – Zmiana terminu instalacji nowych 
stacjonarnych urządzeń do sprzedaży 
biletów WKd spowodowana została 
skutkami gospodarczymi będącymi na-

stępstwem zagrożenia epidemicznego 
z uwagi na rozprzestrzenianie się koro-
nawirusa SArS-Cov-2, wywołującego 
chorobę zakaźną CoVId-19. dynamika 
rozprzestrzeniania się tego zagrożenia, 
w obliczu narastającej liczby chorych, 
w trosce o zdrowie i bezpieczeństwo 

ludności, zmusiła zarówno państwo-
we, jak i międzynarodowe ośrodki de-
cyzyjne do wprowadzenia w kraju i na 
świecie szeregu koniecznych rozwiązań 

legislacyjnych związanych z zapobiega-
niem bądź ograniczaniem szerzenia się 
epidemii. decyzje te, choć niezbędne, 
wpłynęły negatywnie na wiele obsza-
rów życia społeczno-gospodarczego. 
Sytuacja epidemiczna i podjęte przez 
większość krajów na świecie, wymaga-
ne środki zapobiegawcze i obostrzenia 
sparaliżowały sektor przemysłowy, co 
spowodowało wstrzymanie produk-
cji i brak dostaw, w tym podzespołów 
niezbędnych do terminowej realizacji 
zamówienia przez nowego operatora. Z 
uwagi na zaistniałe okoliczności, stacjo-
narne automaty biletowe zostaną zain-
stalowane na peronach stacji i przystan-
ków osobowych WKd w późniejszym 
terminie, do pierwszego września – tłu-
maczą przedstawiciele spółki. 

do tego czasu pasażerowie będą 
mogli kupić bilety w kasach na przy-
stankach wukadki, a także w niektórych 
kioskach. Funkcjonuje również system 
płatności mobilnej przez SkyCash i 
mPay. 

Karolina Hofman

W pociągu, 
ale nie na stacji

Mobilne biletomaty zostaną zainstalowane w wybranych składach wukadki
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płynnie, ale pandemia 
pokrzyżowała plany 
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Podwyżka w przypadku odbioru 
śmieci stała się w zasadzie czymś 

naturalnym. W ostatnich miesiącach 
samorządowcy z obawą podchodzą 
do przetargów związanych z zagospo-
darowaniem odpadów komunalnych. 
Firmy składają znaczne wyższe oferty 
niż wcześniej. Wynika to z niskiej kon-
kurencyjności na rynku oraz wzrostu 
płacy minimalnej. Samorządy podwyż-
szają stawki za odbiór odpadów, a ten 
koszt ponoszą mieszkańcy. na podwyż-
ki wpływ ma także nowelizacja ustawy 
o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach. Zmiana przepisów obliguje 
mieszkańców do segregacji. W innym 
przypadku muszą płacić co najmniej 

dwukrotność tej kwoty. dodatkowo sa-
morządy muszą odzyskiwać minimum 
50% surowców wtórnych.

W Pruszkowie podwyżka stawki za 
odpady miała miejsce w sierpniu 2019 
roku. opłata za segregowane wzrosła 

z 12 do 17 zł, zaś za niesegregowane – 
z 21 do 28 zł. dotychczasowa umowa 
miasta z Miejskim Zakładem oczysz-
czania dobiegła końca. Pruszkowski 
magistrat przeprowadził postępowa-

nie przetargowe, w którym wpłynęła 
jedna oferta. Propozycja MZo opiewała 
na ponad 22 mln zł. oznaczało to pod-
wyżkę stawki za odbiór odpadów i to 
ponad dwukrotną. Kwotę tę podzielono 
przez liczbę mieszkańców, którzy zło-
żyli deklarację śmieciową. Wyliczono, 
że za odpady segregowane mieszkańcy 
Pruszkowa zapłacą 35 zł za osobę, zaś 
za niesegregowane 70 zł.

Władze miasta zwracają uwagę, że 
koszty przedstawione w ofercie od wy-
konawcy usługi nie uwzględniają ilości 
odpadów, które będą odbierane w trak-
cie umowy. dodatkowo brak wpływów 
od wszystkich mieszkańców wiązał się 
z koniecznością ustalenia stawki na po-

ziomie 35 zł. Mieszkańcy Pruszkowa 
opłaty za II kwartał muszą wnosić do 
15 lipca br.

W tym roku wzrosły również stawki 
za odbiór odpadów w gminie raszyn. 
Mieszkańcy płacą za segregację 27,5 zł 
oraz 72 zł za jej brak. Kolejne podwyżki 
nie są przewidywane. – dzięki mądrej 
decyzji grupy jedenastu radnych naszej 
gminy, którzy przegłosowali dwumilio-
nowe dofinansowanie tego zadania z 
gminnego budżetu, pozostaną one na 
dotychczasowym poziomie. Stanowi to 
formę, może niewielkiej, ale solidarnej 
pomocy dla wszystkich mieszkańców, 
która w dobie pandemii ma szczególne 
znaczenie – informuje Andrzej Zaręba, 
wójt gminy raszyn.

Artur Szpuda

Droższe śmieci

Samorządy podwyższają 
stawki za odbiór 

odpadów, a ten koszt 
ponoszą mieszkańcy

Po ponad dwóch miesiącach wiele 
wskazuje na to, że temat przebudowy 
zabytkowej alei wraca po raz ostat-
ni. Burmistrz tusiński poinformował 
niedawno, że miasto zdecydowało się 
odstąpić od umowy z wykonawcą. re-
zygnacja z projektu podyktowana była 
toczącym się postępowaniem przed 
MWKZ i związanym z tym brakiem 
możliwości oszacowania terminu za-
kończenia działań konserwatora. de-
cyzja miała również związek z posta-
nowieniem MWKZ o dopuszczeniu do 
sprawy jako stron postępowania pięciu 
organizacji: stowarzyszenia dendropo-
lis z Podkowy Leśnej, Federacja Arbory-
stów Polskich z Końskowoli, stowarzy-
szenia Zielone Mazowsze z Warszawy,  
IntBAu Polska z Krakowa oraz Genius 
Loci (inicjatora wniosku o wpisanie 
alei do rejestru zabytków) z Warsza-
wy. tusiński nie kryje rozgoryczenia 
decyzją konserwatora. – to oznacza, że 
wybrane organizacje pozarządowe z ca-
łej Polski będą, mówiąc kolokwialnie, 
miały wpływ na jakość życia wszyst-
kich mieszkańców Podkowy Leśnej, w 
tym szczególnie tych mieszkających po 

jednej i po drugiej stronie Alei Lipowej 
– komentuje burmistrz na swoim blogu 
i wymienia koszty, jakie Podkowa Leśna 
poniesie w związku z odstąpieniem od 
realizacji projektu. – Firma wykonaw-
cza mająca prowadzić rewitalizację 
Lipowej do dnia dzisiejszego [czyli do 
2 czerwca – przyp. red.] wystąpiła z żą-
daniem 156 000 zł (...) Jeżeli nie dojdzie 

do polubownego porozumienia, czeka 
nas także kolejna sprawa sądowa. utra-
ciliśmy całą pozyskaną dotację unijną 
na ul. Lipową w kwocie 671 058,48 zł, 
a także w dalszym ciągu jest zagrożona 
pozostała kwota z całości dofinanso-
wania, które opiewało łącznie na 1 133 
166 zł (po zrealizowaniu ścieżki przy 
trasie 719, jest to ponad 290 000 zł). 
Jestem w trakcie prowadzenia rozmów 

z partnerami i poszukiwania rozwiązań 
wynikających z  niewywiązania się Mia-
sta Podkowy Leśnej ze zobowiązań Po-
rozumienia Partnerskiego, dotyczącego 
budowy ścieżek rowerowych na terenie 
Grodziska Mazowieckiego, Michałowic, 
Milanówka, Podkowy Leśnej, Pruszko-
wa i żyrardowa, tak aby miasto  wyszło z 
tej potyczki bez reperkusji finansowych 
– wymienia tusiński. 

opinie mieszkańców są podzielo-
ne. Przeciwnicy pomysłu rewitalizacji 
zarzucają burmistrzowi brak woli po-
rozumienia i dyskusji na temat projektu. 
Zwolennicy zaś oskarżają aktywistów 
o pieniactwo i blokowanie inicjatyw 
urzędu bez własnej koncepcji na roz-
wój miasta. 

Sprawa Alei Lipowej nie jest pierw-
szą potyczką magistratu ze stowarzy-
szeniem dendropolis. nadal toczy się 
bowiem postępowanie w sprawie re-
witalizacji stawu w parku miejskim. 
Miasto wytoczyło aktywistom proces 
o naruszanie dobrego imienia. Sąd nie 
wskazał jeszcze terminu rozprawy. 

Karolina Hofman

Rewitalizacji nie będzie 

MWKZ przychylił się  
do wniosku  

i projekt rewitalizacji 
został zawieszony

W tym okresie część składów KM bę-
dzie kursować z pominięciem stacji: 
Warszawa Włochy, Warszawa ursus, 
ursus niedźwiadek i Piastów. niektó-
re połączenia KM i SKM będą również 
odwołane. 

W związku z pracami i zmianami w 
rozkładzie, bilety Kolei Mazowieckich 
i Zarządu transportu Miejskiego będą 
wzajemnie honorowane w okresie od 
14 czerwca do 5 lipca na odcinku War-
szawa Wschodnia – Pruszków. Bilety 
KM będą ważne w pociągach SKM, z 
kolei z biletem ZtM możemy z kolei 
podróżować pociągami KM (z uwzględ-
nieniem stref biletowych). 

– Pasażerowie z biletami „kartoni-
kowymi” ZtM, które nie zostały wcześ-
niej skasowane, są obowiązani do ich 
skasowania przez trwałe napisanie na ich odwrocie daty i godziny rozpoczęcia 

przejazdu w formacie 24-godzinnym, 
czyli np. 14.06. godz. 06.55, a posiadacze 
biletów zakodowanych na WKM muszą 
je uprzednio aktywować – zaznaczają 
przedstawiciele spółki Koleje Mazowie-
ckie. 

Wcześniej, od 11 do 13 czerwca, 
z utrudnieniami muszą się liczyć pa-
sażerowie podróżujący do Warszawy 

Wschodniej. na odcinku od Warszawy 
Centralnej będą prowadzone prace 
związane z naprawą jednego z torów. 
tu również część składów KM będzie 
kurować w skróconych lub zmienionych 
relacjach. 

Szczegółowe informacje dotyczące 
zmian w kursowaniu pociągów będą 
dostępne w tabelach rozkładu jazdy. 

Karolina Hofman

Będą utrudnienia na koleiSamorządy muszą odzyskiwać minimum 50% surowców wtórnych

W pociągach SKM będą honorowane bilety Kolei Mazowieckich
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\\\ PIASTÓW 

W lipcu i sierpniu przedszkolaki 
z Piastowa spędzą czas  
w placówkach, do których 
uczęszczają. Zapisy na dyżury 
będą prowadzone od 15  
do 22 czerwca.    

W związku z pandemią korona-
wirusa dotychczasowa działal-

ność piastowskich przedszkoli w lipcu 
i sierpniu ulegnie zmianie. Zazwyczaj 
każda placówka miała dyżur w okre-
ślonym czasie i trafiały do niej dzieci 
z całej gminy. W tym roku Piastów 
zrezygnował z tradycyjnych dyżurów 
wakacyjnych, aby zapewnić przedszko-
lakom bezpieczeństwo w okresie za-
grożenia epidemiologicznego. tym sa-
mym ograniczone zostanie przemiesz-
czanie dzieci i ich kontakt z kolegami, 
nauczycielami i pracownikami innych  
placówek.

Piastowskie przedszkola i odziały 
przedszkolne w szkołach podstawo-
wych będą pracowały przez pierwsze 

dwa i pół tygodnia lipca oraz dwa ostat-
nie tygodnie sierpnia. od połowy lipca 
do połowy sierpnia placówki zostaną 
zamknięte. ten czas będzie okazją dla 
nauczycieli i obsługi do skorzystania z 
urlopów wypoczynkowych.

Zapisy na dyżur wakacyjny rozpo-
czną się w placówkach 15 czerwca i 
potrwają do 22 czerwca. Jak informu-

je piastowski urząd, funkcjonowanie 
przedszkoli będzie ustalone zgodnie z 
zasadami reżimu sanitarnego (o ile w 
międzyczasie nie zostaną wprowadzo-
ne zmiany). Grupy będą liczyły do 12 
dzieci, które muszą zachowywać od-
powiedni dystans. Z kolei nauczyciele 
muszą dezynfekować zabawki, krzesła 
oraz stoliki.                           Artur Szpuda

Dyżury w placówkach
AKTUALNOŚCI

\\\ PRUSZKÓW 

na terenie Specjalnego ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego przy 
ul. Wapiennej w Pruszkowie 
trwają prace związane  
z budową nowej siedziby 
placówki. Koszt inwestycji to 
ponad 42 miliony złotych.          

B udowa nowej siedziby Specjalnego 
ośrodka Szkolno-Wychowawczego 

przy ul. Wapiennej w Pruszkowie to 
jedna z kluczowych inwestycji powiatu 
pruszkowskiego. Celem jest zapewnie-
nie odpowiednich warunków dzieciom 
i młodzieży. obecna siedziba ośrodka 
funkcjonuje od 1962 roku i ma wiele 
mankamentów.

o potrzebie inwestycji mówiło 
się od dawna. W ubiegłym roku spra-
wa nabrała biegu, ponieważ starosta 
pruszkowski Krzysztof rymuza i prezes 
fundacji Pruszyńscy Krzysztof Pruszyń-
ski podpisali list intencyjny w sprawie 
dofinansowania nowej siedziby SoSW. 
Wysokość wsparcia to 50% inwesty-
cji. ruszyły procedury przetargowe i 
stopniowo można było wcielać plany 
w życie. Ponadto, w tym roku powiat 
pruszkowski otrzymał dofinansowa-
nie w wysokości 4 milionów złotych w 
ramach „Instrumentu wsparcia zadań 
ważnych dla równomiernego rozwoju 
województwa mazowieckiego”.

Powiat wyłonił wykonawcę i pod-
pisał umowę na realizację zadania. 
Całkowita wartość robót to ponad 42 
miliony złotych. W maju ruszyły prace 
związane z wykonaniem pierwszego 
etapu inwestycji. obejmuje on budowę 
części dydaktycznej wraz z salą spor-

tową. Wykonawca zajmie się również 
zagospodarowaniem terenu. uczniowie 
będą mogli korzystać z boiska, bieżni, 

placu zabaw. – Pomimo bardzo trud-
nego dla nas wszystkich czasu, zarząd 
powiatu pruszkowskiego stara się, 
aby zaplanowane na terenie powiatu 
inwestycje, szczególnie tak ważne, jak 
SoSW przy ulicy Wapiennej, zostały 
zrealizowane; po podpisaniu umowy 
z wykonawcą rozpoczął się pierwszy 
etap budowy – mówi Krzysztof rymuza, 
starosta pruszkowski.

drugi etap będzie obejmował bu-
dowę obiektu przeznaczonego na in-
ternat. Inwestycja ma zakończyć się  
w 2022 r.

Artur Szpuda

Pierwszy etap 
budowy ośrodka

Trwa I etap inwestycji
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obecna siedziba ośrodka 
funkcjonuje  

od 1962 roku i ma wiele 
mankamentów

Placówki będą pracowały do połowy lipca i w drugiej połowie sierpnia
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\\\ POWIAT GRODZISKI 

Samorząd Mazowsza przekazał 
środki ochronne dla strażaków 
ochotników. na liście 
dotowanych jednostek znalazły 
się również te z powiatu 
grodziskiego.    

decyzję o dofinansowaniu zakupu 
materiałów ochronnych władze 

województwa podjęły pod koniec 
kwietnia. Za kwotę blisko 8 mln zł za-
planowano zakup m.in. maseczek jed-
norazowych, kombinezonów ochron-
nych, jednorazowych czy płynu dezyn-
fekującego. Zakupy zostały zrealizowa-
ne i są obecnie dystrybuowane do 541 
jednostek oSP na terenie wojewódz-
twa. Wśród nich znalazły się jednostki 
w Grodzisku, Milanówku, Jaktorowie, 
Międzyborowie, Skułach, żelechowie, 

Kłudnie Starym, Baranowie, Bożej Wo-
li i Kaskach. do strażaków trafiły już 
pierwsze zamówione zestawy. W skład 
każdego z nich wchodzi: 150 masek jed-
norazowych FFP2, 15 kombinezonów 
jednorazowych, 400 par rękawiczek ni-
trylowych, worki na odpady oraz płyny 
do dezynfekcji. – Strażacy ochotnicy, 
dzięki świetnemu przeszkoleniu w za-
kresie ratownictwa, pełnią nieocenioną 
funkcję w walce z koronawirusem. Po-
magają służbom medycznym, policji, ale 
też zwykłym ludziom chociażby w zro-
bieniu zakupów. niestety, bardzo często 
brakuje im środków ochrony osobistej 
– maseczek, rękawiczek czy środków 
dezynfekujących. to niedopuszczalne! 
dlatego właśnie na ten cel przeznacza-
my nasze środki. tu chodzi nie tylko o 
bezpieczeństwo ich samych, ale i osób, 
którym pomagają – tłumaczy decyzję 
o zakupach marszałek Adam Struzik. 
urząd Marszałkowski zapowiada, że 
już wkrótce rozpocznie się dystrybucja 
drugiej części dostawy, czyli specjalnej 
lekkiej odzieży ochronnej oraz hełmów 
z przyłbicą i goglami.

Karolina Hofman

Ochrona dla strażaków 

Strażacy służą nieocenioną pomocą w walce ze skutkami epidemii

\\\ URatoWali go i Uciekł
grodziska straż miejska odebrała niedaw-
no nietypowe zgłoszenie. Jedna z miesz-
kanek zwróciła się do funkcjonariuszy o 
pomoc dla kota, który utknął na drzewie.  
o zwierzaku, który od kilku dni tkwił na drze-
wie, powiadomiła strażników mieszkanka 
Kraśniczej Woli. Wysłany na miejsce patrol 
zlokalizował kota, który jednak siedział zbyt 
wysoko, by udało się go stamtąd sprowadzić. 
Wezwano zatem posiłki z Państwowej Stra-
ży Pożarnej w Grodzisku Maz. Lepiej wypo-
sażeni do pracy na wysokościach strażacy 
przybyli z odsieczą. Szybko i sprawnie sprowadzili futrzaka na ziemię. Jak tylko rudy dzikus poczuł twardy grunt pod łapami, 
natychmiast dał dyla w pole, za nic mając konwenanse nakazujące podziękowanie za ratunek. Czujemy się zatem w obowiązku 
w imieniu nieokrzesanego futrzaka wyrazić wdzięczność strażakom. Mamy nadzieję, że w swojej codziennej pracy rzadko 
spotykają się z tak rażącym brakiem kultury ze strony tych, którym niosą pomoc.  

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

\\\ Mieszkańcy zdecydUJą
Najbliższa niedziela zapowiada się gorąco w dwóch gminach powiatu gro-
dziskiego. Nie chodzi jednak o pogodę – tego dnia odbędą się referenda nad 
odwołaniem włodarzy Baranowa i Milanówka. 
Ważą się losy burmistrza Piotra remiszewskiego i wójta Waldemara Brzywczego. 
o zarzutach kierowanych pod ich adresem informowaliśmy już kilkakrotnie na 
łamach naszego tygodnika. W obu przypadkach inicjatorzy referendum mówią o 
niegospodarności i zaniedbaniach w sprawowaniu urzędu. teraz decyzję podejmą 
mieszkańcy. 
Aby referendum było wiążące, muszą wziąć w nim udział 3/5 liczby osób, które 
wzięły udział w wyborach samorządowych w 2018 r. W przypadku Milanówka to 
4384 osoby, zaś w Baranowie – 1350 osób. 
Plebiscyty mają odbyć się w zaostrzonym rygorze sanitarnym – wymagane będą 
maseczki, konieczna będzie też bieżąca dezynfekcja powierzchni.  

\\\ MILANÓWEK, BARANÓW 
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\\\ POWIAT PRUSZKOWSKI 

Zarząd powiatu przygotował 
raport o stanie powiatu 
pruszkowskiego za 2019 rok. 
30 czerwca odbędzie się debata 
nad dokumentem, w której 
mogą wziąć udział mieszkańcy.    

Z godnie z przepisami, zarząd po-
wiatu musi przygotować i przed-

stawić radzie raport o stanie samo-
rządu. dokument jest zbiorem działań 
zrealizowanych w poprzednim roku. 
rada zapoznaje się z raportem, któ-
ry jest podstawą do udzielenia bądź 
nieudzielenia absolutorium. raport o 
stanie powiatu za rok 2019 zostanie 
poddany debacie, w której udział mogą 
wziąć mieszkańcy. Chętni muszą złożyć 
pisemne zgłoszenie do przewodniczą-
cego rady Stanisława dymury. Wniosek, 
poparty co najmniej 300 podpisami, na-
leży najpóźniej dostarczyć dzień przed 
planową debatą. W tym przypadku 
będzie to 30 czerwca. Zgłoszenie do-

stępne jest na stronach internetowych  
starostwa.

Co do samego raportu, zawiera on 
informacje o stanie finansów. W 2019 
roku planowano dochody na poziomie 
blisko 177 milionów złotych, zaś wyko-

nanie ostatecznie wyniosło ponad 181 
milionów. Z kolei wydatki wyniosły 176 
mln. Plan zakładał nieco więcej – 181 
mln. Wynik budżetu za 2019 rok wy-
niósł 7,5 mln zł, czyli o 2,47 mln zł wię-
cej niż rok wcześniej. Zadłużenie powia-
tu – 7,2 mln zł (o 5,25 mln zł mniej niż 

na koniec 2018 roku). Warto również 
wspomnieć, że powiat pozyskał dotacje 
na cele bieżące w wysokości blisko 23 
mln zł.

dokument zawiera również zada-
nia inwestycyjne zrealizowane w 2019 
roku. Wiele z nich związanych jest z 
infrastrukturą drogową m.in. budowa 
chodników przy ul. 3 Maja, ul. Prusa i 
ul. Pogodnej w Pruszkowie oraz drodze 
powiatowej nr 3111W w domaniewku. 
Samorząd doświetlił również przejścia 
dla pieszych przy ul. Jesionowej w Mi-
chałowicach i ul. Komorowskiej w Pę-
cicach Małych. Ponadto, powiat zajął 
się budową ronda na skrzyżowaniu ul. 
Powstańców i ul. Plantowej oraz dro-
gi gminnej ul. Stalowej w Pruszkowie, 
przebudową skrzyżowania al. Armii 
Krajowej i ks. Józefa i ul. Andrzeja w 
Pruszkowie. W 2019 roku rozpoczęto 
również realizację innych działań, któ-
re obecnie trwają. Wśród nich można 
wymienić m.in. budowę ośrodka przy 
ul. Wapiennej w Pruszkowie.

Artur Szpuda

Raport o stanie powiatu

Starostwo Powiatowe w Pruszkowie
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\\\ PODOLSZYN, DAWIDY 

Wszystko wskazuje na to,  
że gmina Lesznowola da firmie 
Panattoni zielone światło  
dla budowy wielkich 
magazynów.          

W Zgorzale, na terenie gminy Lesz-
nowola w powiecie piaseczyń-

skim, planowana jest budowa wielkich 
hal magazynowych. o inwestycji zrobiło 
się głośno w lutym br., po opublikowa-
niu w BIP gminy Lesznowola informa-
cji o prowadzonej procedurze oceny 
oddziaływania na środowisko przed-
sięwzięcia polegającego na budowie 
zespołu magazynowo-usługowo-pro-
dukcyjnego na działkach obejmujących 
łącznie 11ha między ulicami raszyńską, 
Postępu i Wróbelka. Plany te zaniepo-
koiły również mieszkańców gminy 
raszyn, przez którą miałyby jeździć sa-
mochody na budowę magazynów, a w 

przyszłości tiry. Sprawą zajęły się rady 
gminy raszyn i powiatu pruszkowskie-
go. radni zapowiedzieli bezwzględne 
zablokowanie możliwości poruszania 
się tirów po leżących na terenie gminy 
raszyn drogach. Wójt gminy Andrzej 
Zaręba wyraził również zdziwienie wo-
bec planów skomunikowania hal tzw. 
obwodnicą Zamienia z trasą S7 już po 
jej powstaniu. obwodnica miałaby biec 
na granicy gmin Lesznowola i raszyn.

– urzędnicy gminy Lesznowola 
przedstawiali ten projekt jako służący 
skomunikowaniu istniejących i plano-
wanych osiedli – poinformował Zaręba 
uczestników Komisji rolnictwa, ochro-
ny Środowiska i Porządku Publicznego 
w raszynie na początku lutego. Zwra-
cano wówczas uwagę, że takie infor-
macje miał również inwestor budujący 
Kampus+, który miał współfinansować 

budowę obwodnicy. W tej sytuacji bu-
dowa obwodnicy Zamienia stanęła pod 
znakiem zapytania. 

– W tej sytuacji jedyną drogą dojaz-
dową do wielkich hal magazynowych 
będą wszystkie dostępne drogi lokalne, 
które nie są do tego w żaden sposób 
przystosowane, a przede wszystkim 

generuje to ogromne skutki społeczne 
dla mieszkańców wszystkich miejsco-
wości, które znajdują się w okolicach 
inwestycji – zwraca uwagę jeden z 
mieszkańców dawidów Bankowych. 
Samorządowcy podjęli więc kroki zmie-
rzające do zmiany organizacji ruchu w 
okolicy. W maju na ulicy Złotej od stro-
ny Podolszyna oraz ul. Starzyńskiego w 
dawidach stanęły znaki ograniczające 

prędkość do 40 km/h i tonaż pojazdów 
do 8 t (oprócz niezbędnej obsługi znaj-
dujących się na tych ulicach posesji). 

obecnie dobiega końca postępowa-
nie w sprawie wydania Panattoni Euro-
pe sp. z o.o. decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach inwestycji. Jak wyni-
ka z odpowiedzi gminy Lesznowola na 
wniosek jednej z mieszkanek o dostęp 
do udziału w postępowaniu, „oddziały-
wanie planowanej inwestycji zamknie 
się w granicach wyżej wymienionych 
nieruchomości” – czyli tych na których 
mają powstać magazyny, pomieszczenia 
biurowo-administracyjne i parkingi. ta-
ki raport przedstawił inwestor i wszyst-
ko wskazuje na to, że Lesznowola nie 
zamierza go kwestionować ani domagać 
się dodatkowych analiz. 

tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Tirom mówimy  
stanowcze nie

Radni zapowiedzieli zablokowanie możliwości poruszania się tirów po ulicach 
gminy Raszyn

o inwestycji zrobiło się 
głośno w lutym br.

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Pływalnia „Wodnik”  
w Grodzisku Mazowieckim 
już działa. Zanim jednak 
wskoczymy do wody, musimy 
pamiętać o kilku zasadach.    

n a ten moment czekało wielu miesz-
kańców. Po blisko trzymiesięcznej 

przerwie grodziski basen wraca do ży-
cia. Jednak jak w większości aspektów 
życia w czasie pandemii, tu również 
należy się liczyć z ograniczeniami. Jak 
bezpiecznie korzystać z pływalni? 

Przede wszystkim wprowadzono 
limit osób mogących jednocześnie prze-
bywać w obiekcie. Z pływalni, w tym 
z basenu sportowego, rekreacyjnego i 
brodzika, może korzystać w tym samym 
czasie od 47 do 55 osób. na jednym to-
rze mogą przebywać maksymalnie 4 

osoby. do jacuzzi wchodzimy pojedyn-
czo, chyba że towarzyszy nam osoba, z 
którą mieszkamy na co dzień – wówczas 
ten limit nie obowiązuje. na razie nie 
skorzystamy ze strefy relaksu oraz sau-
ny. Aby umożliwić dostęp do pływalni 
jak największej liczbie mieszkańców, 
wprowadzono także limit czasowy – 
każdy użytkownik może przebywać w 
obiekcie przez godzinę. Maseczki oczy-
wiście zostawiamy w przebieralni. 

Po zniesieniu przez rząd obostrzeń, 
stopniowo otwierają się kolejne obiekty 
sportowe i rekreacyjne. od najbliższej 
niedzieli będziemy mogli korzystać z 
basenu miejskiego w Milanówku. ot-
warto już także mszczonowskie termy. 
Pruszkowska pływalnia „Kapry” oraz 
kompleks Suntago na razie pozostają 
jeszcze zamknięte. 

Karolina Hofman

Basen już otwarty
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\\\ PRUSZKÓW 

Przyszłe mamy z powiatu 
pruszkowskiego mogą 
skorzystać z oferty szkoły 
rodzenia w Szpitalu 
Powiatowym na Wrzesinie. 
Placówka wznowiła działalność.    

W związku z pandemią korona-
wirusa funkcjonowanie szpitali 

uległo zmianie. ograniczono odwiedzi-
ny u chorych, niektóre oddziały trze-
ba było zamknąć. restrykcje dotknęły 
również szkoły rodzenia. Wraz z od-

mrażaniem gospodarki niektóre formy 
aktywności wracają do działania.

od czerwca przyszłe mamy z terenu 
powiatu pruszkowskiego mogą korzy-

stać ze szkoły rodzenia w szpitalu na 
Wrzesinie. Szkoła zaprasza na zajęcia 
kobiety między 27. a 30. tygodniem 
ciąży. Co warto podkreślić, zapisy są 
możliwe już po 15. tygodniu. W szkole 
rodzenia przyszłą mamę może wspierać 
osoba towarzysząca.

rzecz jasna, obecna sytuacja zwią-
zana ze stanem epidemiologicznym 
niesie ze sobą pewne ograniczenia. 
W trosce o bezpieczeństwo, w jednej 
grupie nie może być więcej niż 12 osób. 

Zajęcia dla mieszkanek powiatu prusz-
kowskiego są bezpłatne. Szczegóły i 
zapisy prowadzone się pod numerem 
694 626 944 od poniedziałku do piątku 
w godzinach 8.00-14.00. – Będziemy 
zaszczyceni, pomagając przyszłym ro-
dzicom w przygotowaniu ich do powi-
tania nowego członka rodziny – pod-
kreślają przedstawiciele pruszkowskiej 
placówki.

Artur Szpuda

Szkoła rodzenia wraca

Szkoła zaprasza kobiety między 27. a 30. tygodniem ciąży
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W trosce  
o bezpieczeństwo,  

w jednej grupie  
nie może być więcej  

niż 12 osób

\\\ PRUSZKÓW 

Kolejne komputery trafią  
do szkół podstawowych  
z terenu gminy raszyn. 
Samorząd otrzymał 
dofinansowanie na zakup 
sprzętu w wysokości  
55 tysięcy złotych.          

W obecnej sytuacji związanej z 
pandemią koronawirusa bez 

komputera ani rusz. Samorządy wspie-
rają nauczycieli i uczniów, aby ci mogli 
korzystać z odpowiedniego sprzętu. 

Gmina raszyn pozyskała środki z pro-
gramu „Zdalna Szkoła +” w wysokości 
55 tys. zł, za które zostaną zakupione 
komputery do szkół podstawowych w 
raszynie, Ładach i Sękocinie.

obecnie trwają procedury formalne 
związane z pozyskaniem sprzętu, który 
będzie stanowił wyposażenie niezbęd-
ne do pobierania nauki online. Jak pod-
kreślają władze raszyna, komputery 
będą służyć uczniom i nauczycielom 
do nauki zdalnej, a następnie trafią do 
szkolnych pracowni. – utrzymujący się 
stan epidemii i konieczność kontaktu 
online powoduje potrzebę dalszego 

doposażania naszych placówek oświa-
towych. obecna edycja programu jest 
adresowana szczególnie do rodzin wie-
lodzietnych, w których ze sprzętu kom-
puterowego korzysta więcej niż jedno 
dziecko – informuje wójt gminy raszyn 
Andrzej Zaręba.

Wcześniej do raszyńskich placó-
wek oświatowych trafiły 42 komputery. 

Gmina zakupiła je w ramach programu 
„Zdalna szkoła +”, a dofinansowanie wy-
niosło 80 tys. zł.

Warto również wspomnieć, że 
samorząd planuje utworzenie nowej 
pracowni komputerowej w szkole pod-
stawowej w raszynie. Ma w niej znaleźć 
się 25 zestawów. na ten cel gmina ma 
pozyskać dofinansowanie zewnętrzne, 
które wyniesie ponad 100 tys. zł.

Artur Szpuda

55 tysięcy na kolejne komputery

Gmina otrzymała dofinansowanie na komputery Gmina raszyn pozyskała 
środki z programu 
„Zdalna Szkoła +”

\\\ BRWINÓW 

Brwinowska lecznica ALFA 
zaprasza dziewczęta urodzone 
w 2005 r. na szczepienie 
przeciwko HPV. Program 
szczepień jest realizowany  
z budżetu gminy.           

S zczepienie przeciwko wirusowi 
brodawczaka ludzkiego, czyli HPV, 

nie jest w Polsce obowiązkowe, a co za 
tym idzie – jest płatne. Z tego powodu 
coraz więcej samorządów, w ramach 
profilaktyki nowotworowej, decyduje 
się na finansowanie takich szczepień 
dla mieszkańców. tak jest również w 
gminie Brwinów. W ramach programu 
profilaktyki zakażeń wirusem HPV 
na lata 2019-2021, w tym roku oferta 
szczepienia jest skierowana do dziew-
cząt urodzonych w 2005 r. 

Wirus HPV jest odpowiedzialny 
przede wszystkim za zmiany przedno-
wotworowe i nowotworowe na błonach 
śluzowych narządów płciowych. Wy-
wołuje m.in. raka szyjki macicy, który 
jest obecnie drugim co do częstotliwo-
ści występowania nowotworem wśród 
kobiet na całym świecie. Zagrożenie nie 
dotyczy wyłącznie kobiet – wywoływa-
ny przez wirus brodawczaka ludzkiego 
nowotwór odbytu należy do najczęściej 
występujących nowotworów złośliwych 
w Polsce. dlatego tak istotna jest odpo-
wiednia profilaktyka, której nieodzow-
ną częścią są również szczepienia. 

Wokół szczepień i samego wirusa 
HPV narosło wiele szkodliwych mi-
tów, przez co wyszczepialność wciąż 
pozostaje na znikomym poziomie. Po-
wszechna jest m.in. opinia, że nowotwór 
dotyka jedynie osób w zaawansowanym 
wieku, w związku z czym szczepienie 
w młodym wieku jest niepotrzebne. to 
nieprawda – zarówno nowotwory, jak 
i inne schorzenia wywoływane przez 
wirus brodawczaka dotykają osób w 

każdej grupie wiekowej. – Przeciętna 
statystyczna Polka trafia do lekarza, 
kiedy ma już objawy kliniczne raka 
szyjki macicy – mówi dr n. med. Anna 
Bartosińska-dyc z Kliniki Ginekologii 
operacyjnej i Ginekologii onkologicznej 
ICZMP Łódź. tymczasem objawy często 

pojawiają się już w bardzo zaawanso-
wanym stadium choroby. tym samym 
maleją szanse na całkowity powrót do 
zdrowia. Mitem jest również opinia, 
jakoby grupa ryzyka obejmowała wy-
łącznie kobiety. Mężczyźni również mo-

gą paść ofiarą nowotworów narządów 
płciowych, dodatkowo mogą również 
być nosicielami wirusa i zakazić nim 
partnerki seksualne. Warto również 
pamiętać, że w przypadku szczepionki 
przeciwko HPV nie używa się tzw. ży-
wego materiału biologicznego, nie ma 
więc ryzyka zakażenia poprzez kontakt 
z wirusem podczas szczepienia. 

Aby zapewnić pełną skuteczność 
szczepionki, niezbędne jest podanie 
trzech dawek w ciągu 6 miesięcy. W 
brwinowskiej lecznicy pierwsza daw-
ka będzie podawana między 15 i 19 
czerwca, druga – między 17 i 24 lipca, 
trzecia zaś pod koniec roku – między 
17 i 31 grudnia. Ze względu na pande-
mię lecznica nie organizuje szczepień 
grupowych. należy umawiać się indy-
widualnie pod numerami tel. 22 729 
57 69 oraz 22 729 32 21. dziewczęta, 
które zdecydują się skorzystać z nieod-
płatnego szczepienia, muszą pamiętać o 
pisemnej zgodzie rodziców lub opieku-
nów prawnych. 

Karolina Hofman

Bezpłatne szczepienia

Wirus brodawczaka jest odpowiedzialny m.in. za nowotwór szyjki macicy, drugi 
po raku piersi najczęściej występujący nowotwór wśród kobiet

Wokół szczepień 
i samego wirusa 

HPV narosło wiele 
szkodliwych mitów
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OBWIESZCZENIE StarOSty PruSZkOWSkIEgO
o wydaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg  
publicznych (Dz. U. z 2018 r. poz. 1474) zawiadamiam, że dnia 02.06.2020 r. została wydana decyzja nr 6/2020 o zezwoleniu na realizację  
inwestycji drogowej obejmującej rozbudowę skrzyżowania dróg powiatowych ul. Nadarzyńskiej i ul. kasztanowej w Żółwinie, gmina  
Brwinów na działkach nr ew.: 50 (50/2, 50/1), 117 (117/2, 117/1), 211/2, 216/1 w Żółwinie, gm. Brwinów.
W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed podziałem, w nawiasie numery działek po po- 
dziale, numery działek objętych liniami rozgraniczającymi teren (nowy przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.
Inwestycja obejmuje następujące działki: 
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji: 
obręb Żółwin: 
działki nr ew.: 50/2 (działka powstanie z podziału działki 50), 117/2 (działka powstanie z podziału działki 117), 211/2, 216/1.
Działki, z których korzystanie będzie ograniczone:
nie dotyczy.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy urzędu po wcześniejszym umówieniu tele- 
fonicznym: poniedziałek 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00 (środa – dzień uzgodnień międzywydziałowych),  
w Wydziale Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, pokój nr 104 (I piętro), tel.: 22 738-15-62.

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

OBWIESZCZENIE StarOSty PruSZkOWSkIEgO
o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu  

na realizację inwestycji drogowej
Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przy- 

gotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2018 r. poz. 1474   
i z 2019 r. poz. 1716) zawiadamiam, że zostało wszczęte postępowanie administracyjne  
na wniosek Zarządu Powiatu Pruszkowskiego w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu  
na realizację inwestycji drogowej dotyczącej rozbudowy skrzyżowania dróg powiatowych  
nr 3122W - ul. Długa i 3120W - Droga Hrabska wraz z rozbudową drogi powiatowej nr 3120W  
- Droga Hrabska na odcinku od ul. Długiej do ul. Za Olszyną we wsi Łady, gmina Raszyn.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji: 
obręb Łady: działki nr ew.: 172/3, 135/1, 136/1 (działka powstała z podziału działki 136), 101/3, 
67/1 (działka powstała z podziału działki 67), 65/1 (działka powstała z podziału działki 65), 
64/14 (działka powstała z podziału działki 64/13), 64/11, 51/1 (działka powstała z podziału 
działki 51), 51/2 (działka powstała z podziału działki 51), 72/1 (działka powstała z podziału 
działki 72), 71/1 (działka powstała z podziału działki 71). 
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone:
obręb Łady: działki nr ew.: 135/8, 136/2 (działka powstała z podziału działki 136), 137/2, 138/1, 
70, 67/2 (działka powstała z podziału działki 67), 66, 65/2 (działka powstała z podziału działki 
65), 64/15 (działka powstała z podziału działki 64/13), 64/12, 51/3 (działka powstała z podziału 
działki 51), 171, 72/2 (działka powstała z podziału działki 72), 170.
Działka stanowiąca teren wód płynących, wymagająca zajęcia na czas realizacji inwestycji:
obręb Łady: działka nr ew. 170.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach 
pracy urzędu po wcześniejszym umówieniu telefonicznym: poniedziałek 8:00-18:00, wtorek 
i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00 (środa – dzień uzgodnień międzywydziałowych),  
w Wydziale Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Prusz-
ków, pokój nr 110 (I piętro), tel.: 22 738-14-89.

WA.7012.8.2020

DAM PRACĘ 

ZATRUDNIĘ MONTER/SERWISANT BRAM 
GARAŻOWYCH I PRZEMYSŁOWYCH, 
AUTOMATYKI DO BRAM. OSOBA Z DO-
ŚWIADCZENIEM 4500ZŁ NETTO/MC, 
UMOWA. PRACA NA RYNKU LOKALNYM-
-DELEGACJA. TEL: 888 208 970 - GRÓJEC

Zatrudnię kierowcę. Konstancin Jeziorna. 
praca od godz. 05.00. 600-250-437

Piekarnia Łazy gm. Lesznowola zatrudni 
piekarza tel. 506 59 55 55

Sprzedawca lub Kasjer piaseczno  
lub Konstancin tel. 608 304 388 

Praca skup złomu. Baniocha  
tel 514 310 146

ekspedientki z doświadczeniem, spo-
żywczy, bobrowiec, tel. 508 23 85 86 

przyjmę panią do sprzątania  
samochodów ciężarowych  

Łazy k. magdalenki, tel. 604 626 444 

Ekspedientkę, Piaseczno  
ul. pomorska oraz Wólka Kozodawska, 
tel. 508 288 773

Zatrudnię na stałe magazyniera na skład 
budowlany piaseczno, tel. 609 115 711

USŁUGI  

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

MIKO-REM usługi glazurnicze  
i wykończenia wnętrz na najwyższym  
poziomie 502702036  
www.facebook.com/mikoremonty

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

POMPY CIEPŁA, sprzedaż, montaż,  
serwis tel. 604895675 

ekipa murarzy przyjmie zlecenia  
na budowę domów w sezonie 
2020/2021tel. 665 183 980 

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480

Docieplanie budynków. Budowlane  
usługi elewacyjne, izolacyjne  
tel: 507 768 230 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Anteny TV, SAT. Konfiguracja i naprawa 
sprzętu RTV zadzwoń 501 700 315

Wyrób schodów, podłóg i renowacje 
www.schodypodlogi.com.pl  
Tel. 503 344 567

pracownia Tapicerska tel. 502-908-661 

Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572

Malowanie, remonty mieszkań,  
glazurnictwo tel. 669 945 460

ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046

Oczyszczanie działek, wywóz gałęzi, 
ogrodnicze 519874891

Koszenie traw i zarośli na działkach,  
nieużytkach rolnych itp., 606620864

Hydraulika, gaz, domki, mieszkania  
Tel. 602 651 211

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721

Wycinka drzew, ogrody, kostka brukowa 
tel. 888 256 500

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30 

Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26

GLAZURA, GRES, REMONTY 601 21 94 82

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

docieplanie budynków 795 96 96 96 

Naprawa pralki, lodówki tel. 603 047 616

Tynki Gipsowe Maszynowe 501 019 217

Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Usługi ogrodnicze, 515146480

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Kominiarz tel. 500 214 632 

przeprowadzki tel. 505 591 721

Elektryk tel. 666 890 886 

Tynki maszynowe 533125444

Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia,  
tel. 501 299 360 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581    

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605

Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605

Naprawy, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

ocieplanie budynków, tel. 507 768 230

Dachy papą, tel. 605 606 914

Dekarskie - wolne terminy,  
blachodachówki, rynny, rury, obróbki 
blacharskie, tel. 514 258 253

Drzewa, krzewy, cięcie, modelowanie; 
bukszpany - opryski, 512380109 

KUPIĘ  

Spółkę - każda opcja 720908080

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418  

NAUKA

Matematyka tel. 664 438 144

AUTO-MOTO KUPIĘ

sKup auT najwYŻsze cenY 503901642  

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut 2002-2020r. 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738

Skup Aut Gotówka do ręki  
tel. 502 467 070 

AUTO-MOTO SPRZEDAM

Toyota Land cruiser 2001 4x4  
OFF ROAD idealna na wyprawy  

– 45 tys. tel. 789 100 600  

mitsubishi Lancer sportback 2010  
stan bdb – 27 tys. tel. 789 100 600  

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-os 480 Para 300/Os + Licz 577886988 

Wynajmę pracownikom dom  
3-pokojowy, piaseczno, tel. 698 896 421       

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

sprzedam działkę 3500m2,  
pod zabudowę, Tomice. Tel. 724226610  

 Działkę ROD Grochowa - Bogatki 320 m 
tel. 784 182 701

Mieszkanie 57 m2 w Górze Kalwarii.  
Tel: 602768938

Sprzedam dom w Bobrowcu, 690377081

całoroczny dom z działką  
na terenie Żywieckiego parku  

Krajobrazowego 350 tys.  
Kontakt 789 100 600

działka budowlana w pruszkowie  
– 585m przy ul. Żbikowskiej/ 
przy potoku (180.000,00 zł)  

o atrakcyjnym kształcie (prostokąt  
29,5m x 20m) i lokalizacji.  
cicha okolica zabudowy  

jednorodzinnej i terenów zielonych  
w bliskości zjazdu z autostrady a2  
do warszawy. istnieje możliwość  

sprzedaży razem z działkami  
sąsiadującymi (łącznie aż do 2.340m). 

Tel. 601 532 534        

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ 

Kupię prywatnie mieszkanie do 50 mkw 
w piasecznie tel. 574 786 275

ZDROWIE 

psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

NApRAWA pRoTEZ  
TEL. 502 031 221

Leczenie pijawkami, Runów  
ul. Solidarności 49, tel. 516 172 275
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\\\ PRUSZKÓW 

Pierwsze występy Znicza 
po wznowieniu rozgrywek 
nie należał do udanych. 
Pruszkowska ekipa uległa 
najpierw Bytovii Bytom na 
własnym stadionie, a kilka dni 
później Błękitnym Stargard  
na meczu wyjazdowym.          

K oronawirus odesłał  do szatni pił-
karzy wszystkich lig. Przymusowa 

pauza w rozgrywkach trwała ponad 
dwa miesiące. Zarówno zawodnicy, jak 
i kibice z niecierpliwością czekali na 
powrót na stadiony. Wreszcie z począt-
kiem czerwca rozległ się pierwszy gwiz-
dek i piłkarze wybiegli na murawy. Wy-
startowała m.in. II liga. Pierwsze mecze 
rozegrała już ekipa żółto-czerwonych. 

na początek rozegrano zaległe 
spotkanie 23. kolejki, które pierwotnie 
miało się odbyć 15 marca. 3 czerwca na 
stadion przy Bohaterów Warszawy 4 
przyjechała ekipa MKS Bytovii Bytom. 
Spotkanie już od pierwszych minut nie 
przebiegało po myśli gospodarzy. W 
4. minucie gry Maciej Michalski zmar-
nował podyktowaną przez sędziego 
jedenastkę. Kilkanaście minut później 
goście cieszyli się z przewagi po golu 
Karola Czubaka. do końca pierwszej 
połowy wynik nie uległ już zmianie, a 
najpoważniejsza próba wyrównania 
zakończyła się trafieniem w słupek. W 
drugiej połowie Bytovia skutecznie ga-
siła zapędy gospodarzy, którzy mimo 
ogromnej determinacji nie byli w stanie 
skutecznie przedrzeć się przez obronę 
rywala. Zwycięstwo gości przypieczęto-
wał daniel Feruga, który umieścił piłkę 

w siatce Znicza na trzy minuty przed 
końcowym gwizdkiem. 

7 czerwca żółto-czerwoni pojechali 
do Stargardu Szczecińskiego zmierzyć 
się z ekipą Błękitnych. Mecz 24. kolej-
ki był dla pruszkowskiego składu nie-
zwykle istotny – Znicz walczy bowiem 
o utrzymanie się nad strefą spadkową. 
Przeciwnik był trudny, Błękitni od kilku 
kolejek są niepokonani. dobra forma 
gospodarzy i determinacja gości zaowo-
cowały świetnym widowiskiem. Eki-
pa ze Stargardu ruszyła do ofensywy 
od pierwszego gwizdka i w 4. minucie 
Hubert Sadowski oddał celny strzał w 
bramkę pruszkowian. W 21. minucie 
na 2:0 podwyższył Wojciech Fadecki. 12 
minut później bramkę kontaktową dla 
Znicza zdobył Paweł tarnowski, ale już 
po chwili przewaga gospodarzy znów 
wzrosła po udanym ataku Jakuba ostro-

wskiego. Po przerwie Bartłomieja Fali-
szewskiego zastąpił na boisku Patryk 
Czarnkowski, który natychmiast tchnął 
w zespół nową energię, ładując piłkę do 
bramki Błękitnych. radość jednak nie 
trwała długo – w 64. minucie golkiper 
żółto-czerwonych po raz czwarty wyj-
mował piłkę z siatki po strzale Patryka 
Paczuka. Jeszcze w 83. minucie dariu-
szowi Zjawińskiemu udało się pokonać 
bramkarza rywali, jednak na wyrówna-
nie już zabrakło czasu. żółto-czerwoni 
ulegli Błękitnym 3:4. 

W kolejnym meczu żółto-czerwoni 
zmierzą się z olimpią Elbląg, która obec-
nie zajmuje 5. pozycję w tabeli i ma 10 
punktów przewagi nad ekipą z Prusz-
kowa. Mecz odbędzie się 13 czerwca o 
godz. 15.00 na stadionie przy Bohate-
rów Warszawy. 

Karolina Hofman

Kiepski powrót

Po dwóch porażkach żółto-czerwoni znaleźli się w strefie spadkowej

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Aż 14 adeptów grodziskiego 
klubu tenisa sportowego 
dostało powołania do kadry 
województwa na obozy letnie.    

M łodzi wychowankowie Bogorii 
spędzi zbliżające się wakacje na 

obozach kadry Mazowsza. – tak liczna 
grupa adeptów naszej Akademii to nie-
wątpliwie zasługa ich świetnych wyni-
ków w turniejach rangi wojewódzkiej i 
ogólnopolskiej. niemal w każdej kate-
gorii w zawodach o Grand Prix zwycięża 
lub jest na podium jeden z zawodników 
Bogorii. duża część z nich w tych turnie-
jach też grać nie musi z racji wysokiej 
pozycji w rankingu ogólnopolskim – in-
formują z dumą władze klubu. 

Młodzi grodziszczanie otrzymali 
powołania w trzech kategoriach wie-
kowych. W kategorii młodzików za-

kwalifikowali się: Zosia Śliwka, tosia 
Zembowicz, ola oskiera, Milena Mire-
cka, Kamil Sadowski, Piotr Garwoła oraz 
Kuba dobosz. Kategorię kadetów będą 
reprezentować Szymon Wiśniewski, 
Mikołaj Giereło i Krzysztof Stąporek. W 
grupie powołanych juniorów znalazła 

się czwórka młodych Bogorian: Kasia 
trochimiuk, Patryk Pyśk oraz rodzeń-
stwo Martyna i Kuba Lis. 

Gratulujemy młodym sportowcom 
i życzymy im dalszych sukcesów w ka-
rierze. 

Karolina Hofman

Sukcesy młodych Bogorian

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

otwarcie placów zabaw  
w całym kraju zbiegło się 
w czasie z uruchomieniem 
nowych atrakcji na Stawach 
Walczewskiego.     

C hoć większość grodziskich placów 
zabaw otwarto już na początku mi-

nionego tygodnia, wielu mieszkańców 
z niecierpliwością czekało na otwarcie 
nowego obiektu na „Walcu”. ten oficjal-
nie uruchomiono w sobotę 6 czerwca. 

– dla dzieci, by miały radość po dłu-
gim okresie kwarantanny, przygotowa-
liśmy, m.in. archeologiczną piaskownicę 
ze skamielinami ryb, latarnię morską, 
huśtawki-ważki i linarium. na rodziców 
czeka strefa relaksu z altanami i leża-
kami – zapowiadał przed otwarciem 
grodziski magistrat. I rzeczywiście – 
nowe atrakcje ucieszyły najmłodszych 

mieszkańców gminy, którzy w sobotę 
licznie odwiedzili nowe miejsce na ma-
pie Grodziska. 

Budowa placu zabaw to kolejny 
etap rewitalizacji Stawów Walczewskie-
go. W ostatnich latach teren przeszedł 
już szereg przeobrażeń. Powstało tu 
m.in. kąpielisko, a miłośnicy sportów 

wodnych zyskali wypożyczalnię sprzę-
tu. Wokół akwenów wybudowano ciągi 
pieszo-rowerowe, ustawiono elementy 
małej architektury. Pojawiło się tu rów-
nież nowe oświetlenie, a całości dopeł-
niają nowe nasadzenia zieleni.  

Karolina Hofman

Zapraszają na Walca 
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Nowe atrakcje spodobały się młodym użytkownikom

Młodzi grodziszczanie otrzymali powołania w trzech kategoriach wiekowych


